
 

Referat; fælles elevrådsmøde den 26. april 
Fremmødte  

Elever:  

Cecilie fra EUX business, Christian 2. HHX fra Nakskov, Emilie fra 1 HTX Nakskov, Victoria HHX Merkurs 

Plads. 

 

Ansatte: 

Claus Ring fra IT, Peer Lundquist fra bygningsdriften og Rasmus Due fra kvalitetsafdelingen. Søren Vikkelsø 

kom lidt senere. 

Lena Pind: tovholder og referent. 

Nyt fra IT 
Vi havde et nedbrud på IT. Vi havde problemer med at finde ud af, hvor problemet er. Et kapel fra serveren 

holdte op med virke. Kaplet løber fra en enhed ude i byen. 

Merkurs Plads får nye boards og Nakskov til næste år. Kringelborg Allé får lidt både i år og til næste år. Det 

trådløse net bliver opgraderet. Lige nu når vi skal fejlfinde, ved vi ikke hvor vi skal fejlfinde. Det bliver 

lettere når det trådløse bliver opgraderet… 

Hvis I oplever noget, er I nødt til at meddele det til underviserne eller komme ned til IT afdelingen. Kom 

med det samme, så vi kan gøre noget.  

På Merkurs Plads bliver alle kopimaskiner skiftet i år. Claus vil finde ud af, om man kan printe når nettet er 

nede. Offline print.  

Nyt fra Bygningsdrift Peer Lundquist 
Rengøring, rygning, arbejdsmiljø, energioptimering, affaldssortering, renovering af bygninger. 

Vi skiftede rengøringsselskab; De har det har gjort det godt fra start. Det kan variere fra adresse til adresse. 

Det kommer an på, hvem der er ansat. Vi kæmpede lidt på Merkurs Plads. Nogle gange skal man skifte 

personale, som så skal sættes ind i hvad man skal.  

Rygning: Der ligger snuspakker i sofaen i Nakskov. Ved radiatorerne ved HTX er der snuspakker. Snus er 

både på Kringelborg Allé og på Merkurs Plads.  

På EUX business når der er gruppearbejde, er der flere elever der sviner på 1. sals område… 

Det bliver nævnt at der ryges på et tag på Merkurs Plads. 

Nakskov gør det godt med hensyn til rygning. Det er noget mere begrænset med rygere.  

Der er blevet ansat en serviceassistent, en lærling. En som gør rent på skolehjemmet. Der skal ansættes 2 

elektrikerlærlinge.. Der skal ansættes en ejendomsservicetekniker-lærling. 

Vi er ved at lave forsøg med løse forlængerledninger… 

Energioptimering: Vi har skiftet alle motorer i det gamle anlæg. Vi har sat 4 ladestandere til elbiler. Vi har 

10 på KA, 2 på Merkurs Plads og 4 i Nakskov.  



 

Affaldssortering, har I set alle spande der hænger rundt omkring. Det er blevet set, at rengøringen er 

kommet til at samle forskellig slags skrald. Det skal de selvfølgelig ikke.  

Kantinen på Kringelborg Allé. Nogen har ønsker til udseende af kantinen. Der har været et udvalg, hvordan 

kan man gøre det hyggeligere. Der er flyttet rundt på bordene i kantinen i processen i at gøre det 

hyggeligere. 

Der bliver spurgt til hvor varmt og koldt det opleves i lokalerne. Personalet kan ikke gå og mærke på 

radiatorerne. Vigtigt at sige det til underviserne, så de kan oprette en opgave i systemet, så pedellerne kan 

gøre noget.  

Nyt fra ledelsen ved Søren Vikkelsø 
sidst spurgte Rasmus ind til transport; toge og busser. Vi fra CELF’s side kan ikke gøre noget. Der har været 

indsat togbusser. Men vi er opmærksomme  

Cecilie oplever, som kommende fra Ringsted, møder senere, men lærere ikke altid forstår det. Søren tager 

fat i chefen for området, så alle er med.  

Sunde unge er et projekt, hvor lærere at blive bedre til at tale med elever om sundhed. Her kigger man ikke 

kun på kost, men også motion, søvn mv.  

Vi er ved at lave estimater for det kommende år, hvor mange elever vi optager, økonomien for de enkelte 

afdelinger. Det ser fornuftigt ud, når vi taler GF1 og GULD10. Gymnasierne er en lille smule under det 

normale. GF2 ligner det det vi plejer. 

Det går godt for arbejdspladser på Lolland Falster. Man se på landsplan, at det ikke går så godt. Fx Ålborg 

Portland, der bruger gas fra Rusland, når de skal producere cement. 

På Femern går de helt amok. Fabrikken er i fuld gang. 70 kraner skal være etableret med 200 kranførere. 

Det er et eksempel på, hvor stort det er.  

Vi får mange projekter ind ad døren. Her skal vi bruge arbejdskraft. Vi har vores ordinære undervisning + 

AMU, men projekterne kræver ressourcer, som kan kræve nye ansættelser. Det er noget vi er ved at 

undersøge, hvor stor behovet er. Vi har 3 partsaftaler, hvor et af dem, er at elever allerede 15 uger henne 

på GF2 skal have en aftale med en virksomhed.  

Vi har en projektafdeling, der søger midler hjem også til andre erhvervsskoler i Region Sjælland.  

Der er lidt forvirring omkring priser på fx sandwich. De svinger voldsomt i pris. Det undersøges.. 

Der har været et par chefer, til bygge- og anlæg og mekaniker, der har fundet arbejde andet steds.  

DM i skills er i næste uge, hvor der er 43 fag der opstiller. Vi har en tømrer og en kokkeelev der opstiller fra 

CELF. Derudover er der DM for de der vandt skillsstafetten rundt omkring fra alle 8. klasser. 3 elever fra 

hver kommune stiller op mod hinanden. Tømrer vandt prisen for Danmarks bedste tømrer. Kokkeeleven 

kom i finalen og vandt prisen for bedste hygiejne. 

Kvalitetskonsulent Rasmus Due Birch udformning af 

undervisningsmiljøvurdering 2022 
Vi skal udforme en undervisningsmiljøvurdering. 



 

Vi får fremvist 3 modeller for, hvordan en sådan kan udformes.  

Model 2 er nok den mest anvendelige model, med både spørgsmål og fokusgruppeinterview. 

Vedhæftet er spørgeramme for model 2. 

Eventuelt 
Brobygning og introforløb er der larm i nogle af lokalerne. Lena går til afdelingen.. 

 

 

  

 

 

 

  


